
Landscape Characters Assessment in the 

Eastern Mediterranean “MedScape” 
 

GIS unit at natural conservation monitoring center carried out “MedScape” Project at Mujib area during 

2014 and will finished at early 2015. 

 

MedScape is an innovative project that has been launched in 2014, and comprises a multidisciplinary 

approach. It presupposes cross-border cooperation between neighboring Mediterranean European and 

third party countries. 

 

The project aims to develop and apply a best-practice methodology for East-Mediterranean Landscape 

Character Assessment and Mapping in selected pilot areas of Cyprus, Greece, Lebanon and Jordan. The 

ultimate goal is the promotion and use of Landscape Maps- by the competent authorities- as a tool for 

sustainable land-use decision-making and for protection of the natural and cultural heritage in the specific 

geographic context of particular landscapes. 

 

 

 

 

  



أداة والثقافي ك مشروع " تقييم خصائص النسق الطبيعي

لحماية الموروث الطبيعي في دول شرق المتوسط 

 "الميدسكيب"
 

 (2015 – 2013)بتمويل من الاتحاد الأوروبي

 

 نبذة عن المشروع

والتي  ENPI هو مشروع ريادي ضمن برنامج التعاون المشترك عبر الحدود لدول حوض المتوسط، كجزء من سياسة الجوار الأوروبية

التعاون بين الاتحاد الأوروبي والدول الشريكة المُطلةّ على المتوسط.  ويهدف المشروع إلى تطوير وتطبيق أفضل تهدف إلى تعزيز 

 Landscaper character المنهجيات والممارسات العلمية في دول شرق المتوسط "لتقييم خصائص النسق الطبيعي والثقافي

assessment ".  

 

 عة للمشروعأهم المخرجات والنتائج المتوق 

 

 :سيعمل المشروع على تحقيق النتائج التفصيلية التالية

 

 ( كم3800إنهاء خرائط وحدات النسق الطبيعي في منطقة الموجب وما حولها بمساحة )وإنهاء العمل الميداني والعمل ² ،

 .وتحضير التقارير العلمية الخاصة بذلك

 ضمان مشاركة أصحاب العلاقة في تطوير خطط استخدامات الأراضي من أجل الوصول إلى تنفيذ فعال لهذه الخطط. 

 إنتاج المواد الترويجية الخاصة بفكرة المشروع باللغة العربية والإنجليزية واليونانية. 

 دامة المحلية الخاصة بالجمعية.تطوير استراتيجية الاستدامة للمشروع وتقديمها للجهة الممولة، وإنهاء خطة الاست 


